
 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół Nr LXII/2023 

 
z sesji Rady Miejskiej w Policach 

w dniu 26 września 2023 roku 

 

  

 

 
- stan radnych  Rady Miejskiej                                                        - 21 

 

- obecnych na sesji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik    - 21 

  nr 3 do protokołu 

 

- nieobecnych                                                  -  0 

     
 

 

 

 . 

 

 
 

 

 



 

PRZEBIEG OBRAD 

 

Pkt  -  1  -  Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
O godzinie 9.00 Przewodniczący Rady Andrzej Rogowski otworzył  LXII 

sesję Rady Miejskiej w Policach Powitał Burmistrza Polic Pana Wł. Diakuna, 

jego zastępców M. Greinerta oraz Jakuba Pisańskiego Sekretarza Gminy Panią 

A. Lemańską, Skarbnika Gminy Pana J. Zagórskiego, radnych Rady Miejskiej, 

naczelników urzędu, dyrektorów jednostek samorządowych Polic, 

Przewodniczących rad osiedli Sołtysów, oraz mieszkańców Gminy Police.  
 
Następnie Przewodniczący A. Rogowski na podstawie zgłoszeń  

w aplikacji e-sesja - listy obecności stwierdził, że obecnych jest 21 radnych,  

a zatem wymagane quorum nie budzi wątpliwości.  

 

Pkt  -  2  -  Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady A.Rogowski poinformował radnych o przesunięciach 

kolejności punktów w porządku obrad. Porządek obrad po zmianach 

przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum 

2. Przedstawienie porządku obrad 

3. Rozpatrzenie uwag do protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej w Policach w 

dniu 29 sierpnia 2023 roku 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2022-2025 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Polickiemu 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Police na rok 2023 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Polickiemu 



10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 

budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Policach na 

2023 rok 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących Polickiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy urzędowej rondu w Policach 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników 

15. Informacja Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego 

dotyczącego wyboru sołtysa w sołectwie Trzebież 

16. Interpelacje i zapytania radnych 

17. Wolne wnioski 

18. Zamknięcie obrad 

       Projekt porządku obrad stanowi  

    zał. nr 4 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał zmieniony porządek obrad 

(stanowi zał. nr 5 do protokołu), a następnie zarządził głosowanie, które 

przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

nowego porządku obrad, które przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 



Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 

Pkt  -  3  -  Rozpatrzenie uwag do protokołu z LXI sesji Rady 

Miejskiej w Policach w dniu 29 sierpnia 2023 roku 

Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej                   

w dniu 29 sierpnia 2023 roku. 

 

Pkt  -  4  -  Sprawozdanie z pracy Burmistrza 

Sprawozdanie z pracy Burmistrza Polic za okres od sesji Rady Miejskiej w dniu 

29 sierpnia 2023 r. do dnia 26 września 2023 r. przedstawił Burmistrz 

Wł. Diakun. 

W dyskusji głos zabrali: radny A.Echaust, Przewodniczący Rady A.Rogowski, 

Nacz. Wydz. SO K.Szkaplewicz-Doba, radny G.Ufniarz, Z-ca Burmistrza 

J.Pisański, Nacz. Wydz. GKM S.Staszkiewicz, Nacz. Wydz. RiFP A. Soprych –

Kuśnierz, Nacz. Wydz. TI K.Kuśnierz, radny K.Kowalewski oraz radny 

J.Drzazga. 

Sprawozdanie stanowi załącznik  

       Nr 8 do protokołu 

 

Pkt  -  5  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-

2025 

Pełnomocnik Burmistrza J.Moroz omówił projekt powyższej uchwały.  

 

Radna Z.Hlek Przewodnicząca Komisji ZSSiPP – przedstawiła opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 



za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/586 /2023 stanowi  

       załącznik nr 10  do protokołu 

 

Pkt  -  6  -  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Polickiemu 

Nacz. Wydz. OK W.Stefański omówił projekt powyższej uchwały.  

 

Radny Z.Kołacki Przewodniczący Komisji BiFG – przedstawił opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – 7 radnych za. 

  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/587/2023 stanowi  

       załącznik nr 12  do protokołu 

 

Członek Zarządu Powiatu Polickiego B.Chmielewska podziękowała radnym za 

podjęcie w/w uchwały.  

 



Pkt  -  7  -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Nacz. Wydz. GO P.Nagadowski omówił projekt powyższej uchwały.  

 

Radny Z.Kołacki Przewodniczący Komisji BiFG – przedstawił opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 12  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 9 radnych 

 

Uchwała została przyjęta przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/588/2023 stanowi  

       załącznik nr 14  do protokołu 

Pkt  -  8  -  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Police na rok 2023 

Skarbnik Gminy J.Zagórski omówił projekt powyższej uchwały.  

 

Radny Z.Kołacki Przewodniczący Komisji BiFG – przedstawił opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – 6 radnych za, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

W dyskusji głos zabrali: radny K.Kowalewski, Skarbnik J.Zagórski. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 16  radnych 

przeciw – 0 radnych 



wstrzymujących się – 5 radnych 

 

Uchwała została przyjęta przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/589/2023 stanowi  

       załącznik nr 16 do protokołu 

 

 

Pkt  -  9  -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Polickiemu 

Z-ca Nacz. Wydz. OR K.Golrma omówiła projekt powyższej uchwały.  

 

Radny Z.Kołacki Przewodniczący Komisji BiFG – przedstawił opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – 7 radnych za. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/590/2023 stanowi  

       załącznik nr 18  do protokołu 

 

Członek Zarządu Powiatu Polickiego B.Chmielewska podziękowała radnym 

za podjęcie w/w uchwały.  

 



1 0     m i n u t     p r z e r w y 

 

Pkt  -  10  -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Policach na 2023 rok 

Nacz. Wydz. GKM S.Staszkiewicz omówił projekt powyższej uchwały.  

 

Radny Z.Kołacki Przewodniczący Komisji BiFG – przedstawił opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – 7 radnych za. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 

       Uchwała Nr LXII/591/2023 stanowi  

       załącznik nr 20  do protokołu 

 

 

Pkt  -  11  -  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących Polickiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2024 rok 

Przew. Komisji BiFG Z.Kołacki omówił projekt powyższej uchwały.  

 

W dyskusji głos zabrali: radny K.Kowalewski. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag do projektu uchwały. 

 



Przewodniczący Rady A.Rogowski poddał pod głosowanie zmiany 

wprowadzone przez radnych. Głosowanie przedstawia się następująco: 

 

za – 19 radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 2 radnych 

 

Uchwała została przyjęta przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 

 

 

3     m i n u t y     p r z e r w y 

 
 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21 radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

 

       Uchwała Nr LXII/592/2023 stanowi  

       załącznik nr 23  do protokołu 

 

 

Pkt  -  12  -  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy 

urzędowej rondu w Policach 

Nacz. Wydz. GG R.Szczecka omówiła projekt powyższej uchwały.  

 

Radny P.Diakun Przewodniczący Komisji IKRiE – przedstawiła opinię 

Komisji w sprawie powyższej uchwały: Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 



Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21  radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

 

       

       Uchwała Nr LXII/593/2023 stanowi  

       załącznik nr 25 do protokołu 

 

 

Pkt  -  13  -  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

Przewodniczący kom isji SWiP W.Kosiorkiewicz omówił projekt powyższej 

uchwały.  

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21 radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/594/2023 stanowi  

       załącznik nr 27  do protokołu 

 

 

Pkt  -  14  -  Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników 



Z-ca nacz. Wydz. OR K.Golema omówiła projekt powyższej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – musimy dokonać wyboru komisji 

skrutacyjnej. Zaproponowałem bez Państwa zgody skład komisji, który był 

składem komisji opiniującej. Jeżeli Państwo D.Walczak, I.Bednarek, J.Drzazga i 

Z.Kołacki wyrażają zgodę na kandydowanie do tej komisji i Państwo radni 

podejmiecie decyzję, żeby delegować tych Państwa do Komisji, to byśmy 

podjęli taki temat. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – czy Pan D.Walczak wyraża zgodę ? 

 

Radny D.Walczak – wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – czy Pani I.Bednarek wyraża zgodę ? 

 

Radna I.Bednarek – wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – czy Pan J.Drzazga wyraża zgodę ? 

 

Radny J.Drzazga – wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – czy Pan D.Walczak wyraża zgodę ? 

 

Radny D.Walczak – wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – poddał pod głosowanie skład komisji 

skrutacyjnej. Głosowanie przedstawia się następująco: 

 

za – 21 radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – bardzo proszę, aby komisja się 

ukonstytuowała i wybrała ze swojego grona Przewodniczącego Komisji. 

 

Radny D.Walczak – zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na 

kadencję 2024 – 2027 pozytywnie zaopiniował wszystkie kandydatury. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – proszę Komisję Skrutacyjną o 

wyłonienie ze swego składu Przewodniczącego Komisji i przygotowanie kart do 

głosowania.       



 

Komisja Skrutacyjna wybrała spośród siebie przewodniczącego, którym został 

D.Walczak. Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie. 

 

Przerwa od godz. 10
15

 do 11
30

 

 

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny 

D.Walczak odczytał protokoły Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski odczytał treść uchwały, a następnie 

zarządził głosowanie, które przedstawia się następująco: 

za – 21 radnych 

przeciw – 0 radnych 

wstrzymujących się – 0 radnych 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przez Radę. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. 

 

Wygenerowany imienny wydruk głosowania  

stanowi załącznik nr 29  do protokołu. 

 

      Uchwała Nr LXII/595/2023 stanowi  

       załącznik nr 30  do protokołu 

 

 

Pkt  -  15  -  Informacja Komisji Rewizyjnej w sprawie 

rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyboru sołtysa                   

w sołectwie Trzebież 

Radny W.Gaweł przedstawił informację w sprawie rozpatrzenia protestu 

wyborczego dotyczącego wyboru sołtysa w sołectwie Trzebież.  

Pani M.Siemianowska odczytała swoje oświadczenie w sprawie wycofania 

swojego protestu wyborczego (oświadczenie stanowi zał. nr 31  do protokołu). 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – wobec wycofania protestu wyborczego 

punkt staje się bezprzedmiotowy. 



 

Pkt  -  16  -  Interpelacje i zapytania radnych 

Pkt  -  17  -  Wolne wnioski 

Radny G.Ufniarz – przedstawił swoją interpelację dot. Orlika w Niekłończycy 

oraz uporządkowania ścieżki rowerowej od ul. Kamiennej do ul. Kuźnickiej 

(stanowi zał. nr 32 do protokołu). 

Radny D.Walczak – komunikacja miejska – wypadające połączenia. Ostatnio 

temat często poruszany między mieszkańcami. Czy planowana jest jakaś 

strategia dla Spółki, aby został opracowany jakiś plan, który pozwoli dalej 

funkcjonować ? 

Radny W.Gaweł – podziękował za pomnik A.Doby. Może by się udało 

skierować kamerę na ten pomnik, ponieważ obawiamy się – zginęły kwiaty, 

ktoś próbował odkręcić tabliczkę z nazwiskiem rzeźbiarza. Wiem, że niektórzy 

kolekcjonują te rzeczy.  

W przyszłym roku na urodziny Olka Doby planowany jest spływ kajakowy od 

Przemyśla do Świnoujścia z przystankiem w Policach i Trzebieży. 

Radny Z.Kołacki – w imieniu mieszkańców ul. Młyńskiej w Tanowie chcę 

podziękować Wydz. GKiM - p.T.Kartanowiczowi za jego wytrwałość w 

realizację i zamontowanie oświetlenia na ul. Młyńskiej. 

Radna E.Ignaczak – przebieg remontu części budynku po szkole. Wiemy, że 

część już została wykonana. Jak wygląda zaawansowanie prac i co jest 

planowane – jaki remont po wyprowadzeniu MOK-u. Na kiedy jest planowane 

całkowite oddanie do użytku tego budynku dla władz miasta. 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – proszę o rozważenie zorganizowania 

większej sali sesyjnej, jeśli będzie taka możliwość. 

Radna Z.Hlek – zwrócili się do mnie mieszkańcy z ul. Młyńskiej i Kościelnej 

prosząc o zasypanie dziur, jakie znajdują się w drodze żużlowej. 

Radny K.Kowalewski – niesłusznym się wydaje skupianie winy na 1 osobie. 

Tam był cały zespół, był burmistrz, była obsługa prawna urzędu, było wiele 

osób, które czuwały nad tym przebiegiem zebrania. W trakcie przeprowadzania 

samych wyborów bardzo istotną kwestią jest to, że nawet przewodniczący – 

jesteśmy uczulani żebyśmy nie ingerowali w prace komisji skrutacyjnej, bo to 

ona przeprowadza wybory. Próba ogniskowania winy w jakiejś jednej postaci, 

jest niesprawiedliwa, niesłuszna i według mnie zdecydowanie krzywdząca. 

Głównym powodem zamieszania jest nieścisłość statutu, która może rodzic 

pewne nieścisłości. Jest wniosek, który radni powtarzają że trzeba zmienić 

statuty, mianowicie w sytuacji kiedy jest remis w wyborach na sołtysa, wybory 

przekładać, jak np. w przypadku braku kandydatów na inny termin. 

Zabezpieczymy się przed niepotrzebnym wydłużaniem terminu i męczeniem 

mieszkańców po 5 – 7 godzin, bo to jest jakiś dramat. Ludzie mają rodziny, 



dom, obowiązki, dzieci. A po drugie pozbywamy się tej wątpliwości dotyczącej 

tego, czy to już jest głosowanie, czy to jest przed głosowaniem, tego 

zamieszania, tych powrotów, tych co nie byli w pierwszej turze, całkowicie się 

tego pozbywamy. Myślę, że ten głos dotarł do wszystkich radnych i włodarzy.  

Druga sprawa procedowanie tego protestu. W statucie jest napisane kto się tym 

zajmuje mimo, że w opiniach prawnych byliśmy przekonywani, że na wspak 

mamy rozumieć mimo, że jest napisane na wprost. Dla mnie problemem jest to, 

że na jakiej podstawie komisja rewizyjna podejmuje swoje działania w 

określonych przypadkach. Są przypadki ustawowe, które są zapisane w Statucie 

jeżeli chodzi o absolutoria i formalne wymogi, jeśli chodzi o prowadzenie Rady 

Miejskiej. W pozostałych przypadkach wszelkie kontrole, które przeprowadza 

komisja rewizyjna są zlecane przez Radę Miejską, za wiedzą Rady Miejskiej i 

na wniosek Rady Miejskiej. A tutaj takiej sytuacji nie mieliśmy, co powoduje że 

sami radni przez 5 miesięcy byli męczeni tematem i brali udział w wielu 

niepotrzebnych sporach, to z drugiej strony w mojej ocenie komisja rewizyjna 

bez zlecenia Rady Miejskiej nie może przeprowadzać kontroli. To jest 

kompetencja Rady Miejskiej. To Rada Miejska wyznacza zadania, dla Rady 

Miejskiej Komisja Rewizyjna jest jednostką pomocniczą. To należy 

przedyskutować, żeby w przyszłości też takich wątpliwości nie było.  

Radny K.Kowalewski - omówił swoje interpelację, które stanowią zał. nr 33,  

nr  34, nr 35, nr 36 do protokołu. 

Spraw dot. SPPK nazbierało się wiele, więc może by warto zrobić spotkanie, 

żebyśmy przedyskutowali kwestie komunikacji samorządowej, komunikacji 

szkolnej, linii 107, codziennie wypadających kursów, jaka jest sytuacja 

finansowa SPPK. To nie jest problem przejściowy, bo on narasta od lat. 

Kierowcy są kluczem w tej działalności i trzeba o nich zadbać.  

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – bardzo proszę o zorganizowanie takiego 

spotkania. 

Radny A.Echaust – proces wyborczy i wszystko co wokół tego się dzieje, mam 

tu na myśli zebranie wiejskie i wybory sołtysa i rady soleckiej, to forma 

rywalizacji, w której strony walczą o głosy mieszkańców, przekonują na 

programy, szukają rozwiązań dla nich korzystniejszych, a z drugiej strony czas 

podsumowań osiągnięć, czas problemów i spojrzenia, czy faktycznie 

wykonywałem swoje obowiązki, tak jak widzieli to mieszkańcy. Umieć 

przegrywać, to jest bardzo duża sztuka. Tego się nie da nauczyć, to trzeba też 

poczuć, to trzeba zrozumieć i przede wszystkim zrobić sobie rachunek sumienia, 

czy faktycznie powierzona mi misja  wykonywania mojego mandatu była 

słuszna. W trakcie tych wyborów sołeckich jest to podsumowanie. Żałuję, że nie 

miałem możliwości zabrania głosu po tym oświadczeniu, bo jest ono 

krzywdzące. Wykonując mandat radnego zawsze posiłkuję się obecnym stanem 

prawnym. Poświęcam czas na to żeby przeanalizować wszelkie ewentualności. 

Potrafię się zebrać na refleksje, potrafię zebrać się na przyznanie się do winy, 

jeżeli faktycznie uznam że są ku temu jasne przesłanki. Okazało się jak bardzo 



bezpodstawny jest to wniosek protestacyjny. Na próżno szukałem odniesienia w 

statucie Sołectwa Trzebież, które jest prawem miejscowym, więc musimy się 

odnieść do niego ze szczególnym szacunkiem i podejmować wszelkie decyzje w 

oparciu o ten fakt. Analizowałem swoje obowiązki jako prowadzącego zebranie 

i moje kompetencje kończą się tam, gdzie zaczyna się rola komisji skrutacyjnej 

powołanej przez mieszkańców i to ona przeprowadza proces wyborczy. Ja 

wieńczę dzieło informując mieszkańców o zakończeniu. Więc wszelkie 

podejmowane działania są w rękach komisji skrutacyjnej, która ten proces 

dokonała nie naruszając fundamentalnych podpunktów, które tam są zawarte. 

Proces wyborczy rozpoczyna się głosowaniem w momencie zamknięcia urny 

wyborczej. Wtedy już nie ma możliwości wpłynięcia na pewne czynności i 

dzieło się toczy. Ktoś wygrał, ktoś przegrał – niestety takie jest życie i trzeba się 

z tym pogodzić. Wykładnią moja była ustawa o samorządzie gminnym. Nie 

znajduję takiej delegacji, aby Komisja Rewizyjna rozpatrywała takie protesty 

wyborcze. Wiem natomiast, że Rada deleguje ten obowiązek na Komisję 

Rewizyjną, ale jest to kontrola jednostek pomocniczych w zakresie gospodarki 

finansowej, działania, gospodarowania mieniem. Burmistrz Polic nie ma 

delegacji od mieszkańców, żeby zlecać Komisji Rewizyjnej badanie tej sprawy. 

Statut Gminy Police i Sołectwa Trzebież nakazuje rozpatrzenie i wydanie 

werdyktu w tej sprawie w punkcie 26. Jestem zniesmaczony, że ktoś wie że 

sprawa jest przegrana dalej brnęliście i wikłaliście mnie jako winnego.  

Będę jednym z inicjatorów poprawienia błędów w statucie, aby więcej się nie 

wydarzyły.  

Przegrywać też trzeba umieć i robić to z godnością.  

Komunikacja miejska i samorządowa – wydajemy o 88% więcej rok do roku. 

Nie widzę żadnej poprawy, ale coraz większe problemy. We wrześniu kilka linii 

zostało wyciętych. Radni miejscy powinni wiedzieć o takim  fakcie. Nalegam na 

spotkanie zarządu spółki i zarządu ZDiTM. 

Chciałbym, aby przy sprawozdaniu pojawiał się kącik informacyjny dla 

radnych, ile takich rozmów podjęto w trakcie miesiąca, a my sobie rocznie 

zanalizujemy ilu inwestorów próbowaliśmy nakłonić i w jakiem formie. 

Problem finansowy mógłby być rozwiązany w tej gminie, gdyby Państwo 

uważniej rozglądali się za inwestorami, a nie szukali innych rzeczy. 

Strategia rozwoju gminy – chciałbym wiedzieć, gdzie idziemy. Na moja 

interpelację dot. stworzenia programu stymulującego chęć do rozwoju, do 

podwyższania swojego majątku, płacenia większych podatków i widzę w 

odpowiedzi, że Państwo tak naprawdę nie widzicie sensu, bo spadek 

zainteresowania programu pomocowego i podatku od nieruchomości uważacie 

za niezasadny, to współczuję nam, że my idziemy w kierunku którego sami nie 

potrafimy sobie zdefiniować. 

Radny R.Ignaczak - omówił swoje interpelację, które stanowią zał. nr 37,              

nr 38, nr 39, nr 40 do protokołu. 

 



Radny G.Ufniarz – należy poprawić Statuty sołectw. Należy podjąć konkretne 

prace. Może dopisać do punktu 26, że protesty rozpatruje się w ciągu 30 lub 60 

dni, żeby wszyscy mieli jasność.  

 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – trzeba rozpocząć pracę od sołectw, ale i 

zająć się radami osiedli. 

Radny W.Gaweł – wniosek o wyznaczenie czasu wystąpień i dyscyplinę. 

Chciałem podziękować radnemu Kowalewskiemu za omówienie sytuacji 

Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w 

Policach. 

Radny K.Kowalewski – dziękuję, że mi Pan podziękował. Im nagle skończyło 

się finansowanie Zakładów Chemicznych. Stali przed dylematem, że ten lokal 

stracą. Jest to zadanie samorządów wspieranie stowarzyszeń. Wykonywali 

drobne prace, aby wystarczyło na ich utrzymanie. Tu chodzi o 800 zł za media 

miesięcznie. Rocznie 9 tys. zł. Należy ich wesprzeć. 

Przewodniczący Rady A.Rogowski – Państwo mogą złożyć wniosek o dotację, 

a Pan Burmistrz powinien ją rozpatrzyć pozytywnie. 

 

Pkt  -  18  -  Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady A. Rogowski podziękował radnym i gościom za udział 

w obradach i o godzinie 12.15 ogłosił zakończenie LXII sesji Rady Miejskiej 

w Policach. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady 

I.Zagórska-Król 

                      Andrzej Rogowski 

 


